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تغییر میز مدیر مترو
در چند هفته گذشته انتقادهای تندی از 
ســوی اعضای نزدیک به علیرضا زاکانی در 
شورای شــهر به اظهارات مسعود درستی 
مدیرعامل شــرکت بهره برداری مطرح شد. 
علیرضا نادعلی ســخنگوی شــورای شهر 
تهران هفته گذشــته در تذکری اعلام کرده 
بود: درباره مدیرعامل شــرکت بهره برداری 
مترو باید بگوییم که فرمایشــاتی از ســوی 
ایشــان در رســانه ها در حال انتشــار است 
که یا درســت اســت یا نیســت. اگر درست 
نیســت باید موضع گیری کند و اگر بخشــی 
از آن درســت اســت، در تناســب با جریان 
انقلابی و تلاش ســخت راهبران و نیرو های 
مترو، حتما باید جوابگو باشــد. شنیدن این 
حرف ها بســیار تلخ بود، بنــده انقلابی گری 
را با افتخــار از آقای زاکانی یــاد گرفتم. اگر 
آقای درســتی این مباحــث را مطرح کرده 
باشــد، در تــراز شــهردار و نیرو هایی که در 
شــهرداری تهران زحمت می کشند، نیست. 
اشــاره منتقدان به سخنان مسعود درستی، 
درخصوص مشکلات مترو بود که گفته بود: 
«عقب ماندگی های مترو به دلیل مشکلات 
اقتصــادی و تحریم هــا در کوتاه مدت قابل 
جبران نیســت ». برخــی از رســانه ها نیز از 
تلاش خانواده وی برای مهاجرت خبر داده 
بودند که درستی در گفت وگویی اعلام کرد: 
نه تنها خودم، بلکه خانواده ام نیز هیچ گونه 
قصــد و اراده ای برای مهاجرت نداشــته و 
نداریــم. این موضوعات مطرح شــده زاییده 
مغز افرادی است که احتمالا قصد برهم زدن 
آرامش شــرکت بهره بــرداری را در این ایام 
ســال دارند. در جلســه روز گذشته شورای 
شــهر تهران محمد آقامیری رئیس کمیته 
عمران شــورای شــهر هم تذکــر داده بود: 
بــا توجه به تلاش متخصصــان و نیروهای 
انســانی مترو، این توقع می رود که مذاکرات 
شــهردار تهران برای مدیریت جدید مترو به 
اتمام برسد تا در سال جدید با نیروی خوبی 
ایــن مجموعه مدیریت شــود. پــس از این 
حاشیه ها شهردار تهران مسعود درستی را 
از مدیریت شرکت بهره برداری مترو برکنار و 
به عنوان سرپرســت شرکت راه آهن شهری 
و حومــه (مترو) منصوب کرد. با بازگشــت 
درســتی به شــرکت مترو ، محسن هرمزی 
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران 
یک شغله شد. هرمزی پیش از این هم زمان 
معاون حمل ونقل و ترافیک، رئیس سازمان 
حمل ونقل و مدیرعامل مترو بود که طی یک 
ماه اخیر افندی زاده به عنوان رئیس سازمان 
حمل ونقــل حکم گرفت و درســتی نیز به 
شرکت مترو بازگشت. در متن حکم زاکانی 
برای «مسعود درستی» به عنوان سرپرست 
شرکت راه آهن شهری تهران و حومه (مترو) 
آمده است: نظر به تعهد، شایستگی و تجارب 
جناب عالــی، به  موجب این حکم به عنوان 
سرپرست شــرکت راه آهن شهری تهران و 
حومه (مترو) منصوب می شوید. امید است 
بر اســاس اســناد بالادســتی و برنامه های 
مصوب شهرداری تهران، در راستای ارتقای 
ســطح کیفی شــرکت و تســریع در انجام 
خدمت رسانی، نســبت به برنامه ریزی برای 
اطمینان از حسن اجرای امور، حفظ منافع، 
ســرمایه و اموال شرکت و رفع موانع، همه 
تــوان و تجربــه خویش را جهــت تحقق 
چشم انداز «تهران؛ کلان شهر الگوی جهان 
اســلام» به  کار گیریــد. زاکانــی همچنین 
در حکمــی «رضا محمدنــژاد بیدخت» را 
به عنوان سرپرســت شــرکت بهره برداری 
راه آهن شــهری تهــران و حومــه (مترو) 
منصوب کرد. . عبدالمطهر محمدخانی هم 
در حاشــیه جلسه شورای شــهر تهران در 
جمع خبرنگاران در تشریح تغییر و تحولات 
در حوزه متروی تهران گفت: آقای درستی 
مدیرعامل بهره برداری متروی تهران با حکم 
آقــای زاکانی به مجموعــه هلدینگ مترو 
رفتند و ایشان پیش تر نیز سابقه فعالیت در 
این مجموعه را داشتند؛ لذا با توجه به اینکه 
در ســال آینده در بخش عمرانی اقدامات 
ویژه ای در حــوزه احداث و تکمیل خطوط 
داریم، ایشان می توانند کمک مؤثری باشند و 
عملکرد موفق تری داشته باشند. سخنگوی 
شهرداری تهران تأکید کرد: به این ترتیب با 
حکم شهردار تهران آقای درستی به عنوان 
سرپرست مجموعه هلدینگ مترو منصوب 
شــدند. وی اضافه کــرد: همچنین آقای 
رضا محمدنژاد از نیروهای باتجربه نیز به 
مجموعه بهره برداری متروی تهران رفتند. 
محمدخانــی ادامه داد: پــس از انتصاب 
آقای هرمزی به عنوان معاون حمل ونقل 
شهرداری تهران احساس خلأ در مجموعه 
هلدینــگ وجود داشــت که بــا توجه به 
اینکه آقای درستی در آنجا سابقه داشتند، 
از تجربه ایشــان اســتفاده خواهد شد. در 
ســال آینده غیر از دو ایستگاه شمالی خط 
۷، تمام خطــوط هفت گانه مترو به اتمام 

خواهد رسید.

مراقب نانوروزها باشیم
معرفی کتاب نوروزنوشت: نگاهی 

اندیشه ورزانه به نوروز امروز

به تازگی واپســین کتاب نعمت االله فاضلی را خواندم. همین هفته   
پیــش از تنور انتشــارات هم رخ بیــرون آمد و هنوز داغ اســت. 
کتابچه ای اســت کوچک در قطــع پالتویی با ۱۱۸ صفحــه که می توان 
یک نفس خواندش. من البته یــک هفته ای با آن کلنجار رفتم. مجموعا 
۲۲ گفتار اســت که بیشترشان را فاضلی سال پیش در ایام نوروز نوشت 
و در کانال تلگرامی اش منتشــر کرد. امسال در همه آنها بازنگری کرد و 
یکی دو گفتار دیگر نیز به آنها افزود تا در چارچوب کتاب منتشــر شــود. 
هر گفتار، جســتاری اســت که جداگانــه و بدون نیاز بــه خواندن دیگر 
گفتارهــا می توان خواند. بنابراین می توانی با نگاهی به فهرســت کتاب، 
تنها گفتارهایی را که دوست داری بخوانی  یا ترتیب جستارها را آن گونه 
کــه دوســت داری و نه آن گونه که فهرســت وار پشــت ســر هم آمده 
بخوانی. برای نمونه برای خود من جســتار «نظریه نوروز» که ششــمین 
روزنوشــت نوروزی اســت، جذاب تر از دیگر جســتارها بود. بعد هم به 
ترتیب «نوروز شــاعرانه» و «نانوروز». اتفاقــا در اینجا و پس از معرفی 

کوتاه کلیت کتاب، بیشــتر می خواهم درباره خطر نانوروزها بنویسم.
فاضلی در کتاب «نوروزنوشت: نگاهی اندیشه ورزانه به نوروز امروز» 
در هر جســتار به یک بُعد نوروز پرداخته است که به ترتیب عبارت اند از: 
نوشــتن نوروز، چرا نوروز، منطق فرهنگی نوروز، نوروز فرهیخته، رسانه 
نوروز، نــوروز جهانی، نظریه نوروز، حوزه عمومــی نوروز، بدن نوروزی، 
فضای نوروزی، آگاهی نوروزی، نوروز شــاعرانه، آینده نوروزی، سیاست 
نــوروزی، یادگیری نوروزی، نــوروز پویا، فراغت نــوروزی، ربط نوروزی، 
نــوروز طبیعی، نانوروز، ســبک زندگی و نوروز، نــوروز و متفاوت بودن و 
پایان نوروزی. البته خواننده ممکن اســت در برخی صفحات احســاس 

تکرار مطالب یا شــباهت برخی مباحث با یکدیگر را داشته باشد.
در ایــن کتــاب نوروز را به عنــوان موهبتی در می یابیــم که فرهنگ و 
طبیعت دســت کم چندین هزار سال اســت به ایرانیان عطا کرده اند. هر 
حکومتی در طول این چند هزار ســال یا با نوروز کنار آمده و دوام یافته، 
یا ســر ستیز با نوروز داشــته و شکســت خورده. نوروز یک آیین مردمی 
اســت که حکومت ها باید خود را با آن ســازگار کنند؛ همچنان که نوروز 
در درازای تاریــخ، گاه فرصتــی بوده برای سیاســت ورزی مــردم علیه 

حکومت ها.
بیشتر جستارهای آغازین کتاب به معرفی ابعاد گوناگون این موهبت 
پرداخته اســت. اما در جســتارهای پایانی کم کم نگاه انتقادی نویسنده 
رخ می نماید تا خواننده گمان نبرد قرار است یکسره از نیکی ها و مزایای 
نوروز بخواند. در جستارهای پایانی فاضلی هشدار می دهد که نانوروزها 
اندک اندک دارند پررنگ تر می شوند و کارکردهای چند هزارساله و مثبت 

نوروز را کم رنگ می کنند. چگونه؟
فاضلی در جســتارهای ابتدایی کتاب نشــان می دهد نوروز دانشگاه 
ایرانی است که در آن درس برابری و برادری/ خواهری آموخته می شود، 
بی آنکه همچون دانشگاه های امروزی اجباری برای حضور در کلاس ها 
یــا فراگیری مباحث باشــد. در نوروز فقیر و غنی شــاد و خندانند. نوروز 
برای همه ایرانیان اســت، فارغ از زبان و قومیــت و منطقه جغرافیایی. 
نوروز زمان نوشــدن، گذشــت و گذشــتن، پشــت ســر نهادن کینه ها و 
محکم کردن روابط انسانی است. نوروز زمان بازاندیشی درباره انسانیت 
است. زمان یکی شدن با طبیعت و بودن در دامان و آغوش طبیعت. اما 
در ســال های اخیر «نانوروزها» دارند جای نــوروز را می گیرند (فاضلی 
اصطلاح نانــوروز را از «نامکان هــا»ی مارک اوژه، انسان شــناس فقید 
فرانسوی گرفته است). نوروز که روزگاری آیین تمرین برابری بود، اکنون 
بــه بلای «جامعــه مصرفی» (به تعبیــر بودریار) مبتلا شــده تا مجالی 
باشــد برای مصرف گرایــی افراطی و به رخ کشــیدن دارایی ها و اموال. 
می تــوان حدس زد منظور نویســنده برخی خریدهــای اضافی و بعضا 
اشــرافی است که به بهانه نوروز رخ می دهد؛ اینکه هر سال باید مبل ها، 
یــا فرش ها، یا پرده ها، یا کابینت ها و... را با هزینه های گزاف عوض کنیم، 
آن هــم در حالی که همان قبلی ها هنــوز کارایی و تمیزی کافی را دارد. 
فاضلی نســبت به چهارشنبه ســوری های خطرناکی که اکنون به جای 
«سور» و شــادی، ترس و مرگ و جراحت را جایگزین کرده نگران است. 
از ســیزده به درهایی که به جای یکی شدن با طبیعت، عملا تبدیل به روز 

آسیب به طبیعت شده است.
در همین ســه چهار جستار پایانی کتاب، نویســنده پیشنهاد می دهد 
نــوروز را تبدیــل به فرصتــی کنیم بــرای گفت وگو درباره خــود نوروز. 
درباره کارکردهایی که فراموش شــده و نانوروزهایی که آهسته آهسته 
دارد رخنه می کند به زندگی مان. «نوروزنوشــت» دو ویژگی مثبت دارد 
که در همــه کتاب های فاضلی دیده می شــود: نخســت پیوند نظریات 
انسان شناســی به طور خاص و علوم انســانی به طور عام با ابعاد زندگی 
ایرانی (و در اینجا نوروز) و معرفی کتاب ها، نویســندگان و نظریات مهم 
به خوانندگان؛ دوم اســتفاده از زبان ساده و همه فهم که برای خواننده 
غیرمتخصص نیز خواندنی باشــد. شوربختانه در فضای علوم اجتماعی 
ایران -و البته تا حدودی دیگر کشــورها- نیز  اســتفاده از زبان سخت و 
پیچیده نشــانه ای از بالابودن ســطح دانش بــوده و همین باعث دوری 
مردم از علوم اجتماعی شــده است. زبان نوشتاری فاضلی از این آسیب 
مبراســت و بنابراین آثارش برای همگان خواندنی است. شاید از همین 

رو باشــد که بیشتر آثارش چندین بار تجدید چاپ می شود.
کتاب «نوروزنوشــت: نگاهی اندیشــه ورزانه به نوروز امروز» اثر دکتر 
نعمت االله فاضلی توســط نشر هم رخ در ۱۱۸ صفحه منتشر شده است.

 (barggbargg) برای خریــد کتاب به صفحه اینســتاگرام برگ بــرگ
مراجعه کنید.
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 نظافت ؛ درد مشترک محلات پایتخت
شرق: آخرین جلسه شــورای شــهر تهران با گــزارش مشکلات 
محله مجیدیه شــمالی به پایان رســید. در یک ســال گذشــته 
بارها مشــکلات محلات مختلف پایتخت در صحن شــورا بیان 
شده، مشــکلاتی که در بیشتر این محلات یکســان است. ناصر 
امانی، عضو شورای شــهر تهران روز گذشته درباره چالش های 
این محله با اشــاره به اینکه ناحیه ســه منطقه ۸، شش محله 
دارد که شــامل محله مجیدیه، تســلیحات، کرمــان، وحیدیه، 
سبلان و لشکر اســت که ۱۷۵هزار نفر جمعیت دارد. ناحیه ای 
که ۱۷۰هزار نفر جمعیت دارد و شــش محلــه را اداره می کند. 
شــهردار این ناحیه که از خردادماه منصوب شــده ۹ ماه است 
که همچنان سرپرســت بوده و جایگاه اش متزلزل است، گفت: 
ایشــان دو، ســه دوره در نواحی مختلف شــهردار بوده و اینکه 
شــهرداری ۹ ماه اســت که حکم ایشــان را با این همه زحمت 
نزده، مسئله ای اســت که امیدواریم شــهرداری به زودی آن را 
حل و این رویه را اصلاح کند. ظاهرا مشــکل حراســت نیســت 
و آن طور که پیگیری کردم بحث تأیید تخصصی ایشــان اســت. 
به گفته او بافت غالب محله، مســکونی و پایدار و غیرفرســوده 
اســت؛ هرچند ناپایداری در برخی املاک دیده می شــود. ســه 
خیابان اصلی محله به لحاظ نگهداشــت و نظافت تمیز است 
و اکثــر مخازن زباله نو و جدید اســت؛ اما در خیابان های فرعی 
به ویژه در جوی ها و انهار، انباشــت زباله به چشم می خورد. این 
منطقه از مناطقی اســت که طرح جدید نگهداشت برای آن به 
اجــرا در آمده و یک پیمانکار مســئولیت کل رفت وروب منطقه 
را بــر عهده دارد. قبلا هر ناحیه اش یک پیمانکار داشــت و الان 
کل منطقه یک پیمانکار دارد. قرارداد پیمانکار توســط ســازمان 
مدیریت پسماند منعقد شده و در هر ناحیه یک نماینده پیمانکار 
و یک ناظر مقیم که شــهردار ناحیه است مسئولیت هماهنگی 
و نظــارت را بــر عهده دارد. قرارداد بر اســاس فهرســت بهای 
ســازمان مدیریت برنامه ریزی کشــور و با تعدیل  توسط شورای 
فنی شــهرداری تهران تعیین و ابلاغ شده و تا سقف ۲۵ درصد 
توســط ســازمان و ۱۰ درصد توســط منطقه قابل تعدیل است. 
در قرارداد سقف نیروی انســانی برای پیمانکار مشخص نشده، 
بلکه حجم کار و نظافت کامل ملاک عمل اســت و تأمین نیروی 
انســانی بر عهده پیمانکار اســت و می تواند اصلا نیرو نیاورد یا 
هر تعداد که بخواهــد نیرو به کار بگیرد. امانی اضافه کرد: این 
طرح با فعال شــدن پروژه نوماند از طریق سکوی شهرزاد قرار 
اســت، زباله گردی و به تعبیر بچه های خدمات شــهری کولی 
کتفی، توســط پیمانکار مدیریت شود؛ ولی آنچه در کف محله 
دیدیم هرچند خیابان های اصلی شــرایط مناسبی داشتند، اما 
به نظر می رســد کاهش نیروی انسانی پیمانکار و عدم حضور 
روزانــه آنان در معابر فرعی و همچنیــن حضور زباله گردها و 
جابه جاشدن مخازن زباله در معابر فرعی حاکی از عدم اجرای 
کامل این طرح در این منطقه و احتمالا در مناطق دیگر اســت. 
در کل منطقه ســه خودروی ویژه طــرح نوماند فعال اند که با 
توجه به ۱۷۰ هزار پلاک منطقه قطعا پاســخ گوی تماس های 
مردم نیســت و حتی بعضا شاهد حذف پیام های مردم در این 
زمینه هســتیم. ضمن اینکه پرداخت نقدینگی توسط پیمانکار 
به مردم که درخواست هم دارند، مانع اجرای این طرح است. 
مشــاهدات بنده حاکی از آن اســت که این طرح هنوز به طور 
کامل یا اجرائی نشــده یا اگر اجرائی شــده موفق نیست. تبلیغ 
می کنند که مردم در تلفن همراهشان سکوی شهرزاد را نصب 
کنند و از ایــن طریق با پیمانکار منطقه تماس بگیرند و بگویند 
زباله خشــک داریم و پیمانکار خودرویی در خانه ها می فرستد 
و زباله هــا را می گیرد و پول مردم را می پــردازد و این طرحی 
اســت که جدیدا در مناطق مختلف تهران در حال اجراست و 
در این محله این طرح را ارزیابی کردم. عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه شــورای شــهر تهران با بیان اینکه از ۱۷۰ هزار پلاکی 
کــه در منطقه ۸ وجود دارد تاکنــون فقط ۷۰۰ خانواده موفق 
شــدند ســکوی طرح نوماند را در تلفن های همراه شان نصب 
کنند که ۷۰۰ خیلی بــا ۱۷۰ هزار فاصله دارد و به همین دلیل 
همچنــان در منطقه ۸ که حرکت می کنید هــم زباله گردها را 
می بینید که در حال حرکت اند و هم مخازن زباله ســر جایشان 
نیســتند و معلوم اســت جابه جا شــده اند و زباله گردها زباله 
خشــک را جابه جا کرده اند. اینکه ســقف نیروی انسانی برای 
پیمانکار مشــخص نشــده و مردم کمتر پارکبانانی را که جارو 
دستشــان است و در طول شــب یا روز در حال جارو و نظافت 
محله هســتند، می بینند، مسائلی اســت که از طریق مردم به 
ما منتقل می شــود. خیابان های اصلــی در این محله خوب و 
تمیز و مخــازن زباله نو بود؛ ولی وقتی وارد خیابان های فرعی 
و کوچه ها می شویم نظافت نیست و انباشت زباله را می بینیم. 
سرانه فضای سبز محله بســیار اندک است و تنها یک بوستان 

در محله اســت؛ اما شرایط آبیاری و نگهداری درختان واقع در 
معابر و خیابان محله خوب است؛ هرچند به سبب آفت تعداد 
درختان خشــک یا آفت زده زیاد است که فعلا به دلیل شرایط 
جوی و فصلی امکان برآورد تعداد دقیق درختان خشک شــده 
و آفــت زده وجود ندارد که لازم اســت یک سرشــماری دقیق 
انجام گیرد و امیدواریم طرحی که هفته گذشــته در کمیسیون 
محیط زیست شــورا تصویب شد و یک فوریت آن هم در طرح 
تصویب شد، به این مسئله کمک کند. سرانه آموزشی و درمانی 
در محله خیلی خوب اســت و مشــکلی در ایــن زمینه وجود 
ندارد؛ ولی ســرانه های فرهنگی و ورزشی تقریبا صفر است و 
وجود ندارد. او ادامــه داد: آموزش و پرورش مجموعه خوبی 
در محله به نام مجموعه فرهنگی ورزشــی شهید رجایی دارد 
که رأی کمیســیون مــاده صد هم دارد و فعال اســت و مردم 
استفاده می کنند، اما با توجه به قیمت های آن، امکان استفاده 
خوبی برای مردم محله نیســت. یکی از مشــکلات این محله 
ســرویس بهداشــتی اســت که به گفته شــهردار منطقه هم 
مشــکل زمین و هم مشــکل جانمایی وجود دارد که مخالفت 
ســاکنان مانع ایجاد ســرویس بهداشــتی جدید در این محله 
شده اســت. مردمی که در بوستان ها هســتند اکثرا هم وطنان 
ارمنی و بعضا با سن بالا هستند و  گلایه شان از کمبود سرویس 
بهداشــتی اســت. در زمینه حمل ونقل عمومی ایستگاه مترو 
وجود ندارد، ولی ایســتگاه های اتوبوس در خیابان های اصلی 
وجود دارد و مردم در حال اســتفاده هســتند. تنها زمین چمن 
مصنوعــی که در اختیار مردم محله بــوده پس از تبدیلش به 
زمین اســکیت از اختیار مردم خارج شــده است. خیابان های 
اصلی محله به آســفالت و بهســازی نیاز دارند و خیابان های 
فرعی علاوه بر نیاز به آســفالت، بایــد در زمینه جداول و انهار 
و همسطح ســازی نیز برنامه ریزی و اقدام شود. تنها مجموعه 
فرهنگی-اجتماعی که در محله اســت، ســرای محله است و 
یک مرکز فرهنگی-اجتماعی فعال اســت و خوشــبختانه اکثر 
خانه هایــش مثل خانه ســلامت، خانه قــرآن و عترت و خانه 
آموزش شــهروندی فعال اند و مردم از آنها اســتفاده می کنند 
و درآمد ســرای محلــه هم هزینه هایش را پوشــش می دهد. 
مشــکل اصلی ســه خیابان اصلی محله ترافیک و ســد معبر 
اســت.  امانی در نهایت خواســته های مردم را این طور قرائت 
کرد و گفت: اول، افزایش ســرانه فضای ســبز و بوستان. دوم، 
افزایش ســرانه ورزشی و فرهنگی. سوم، ساخت سرویس های 
بهداشتی. چهارم، آسفالت معابر اصلی و فرعی. پنجم، توجه 
بــه تمیزی و رفــت و روب معابر فرعی. ایــن محله یک محله 
کم برخوردار نیســت و سرانه بهداشتی و ســرانه آموزشی آن 
خوب بود، بافت فرســوده نداشت و آسیب اجتماعی در محله 
ندیدیم و چند موردی که گفتم مشــکلات اصلی مردم بود که 
امیدواریم شهردار منطقه و شهرداری در برنامه های سال آینده 
منطقه قرار دهنــد و به مرور این مســائل را رفع کنند. مهدی 
چمران، رئیس شورای شهر تهران نیز در توضیحی اظهار کرد: 
موضوع جانمایی سرویس های بهداشتی مسئله مهمی است 
تا مردم رضایت داشته باشند. درباره ساخت کلانتری هم برخی 
شــهروندان منتقد سلب آسایش و آرامش درخصوص ساخت 
این مجموعه انتظامی در محدوده سکونت آنها بودند که باید 
بگوییم احداث کلانتری در بافت های مسکونی مورد نیاز است 

و علت آن موضوعات مرتبط با شهرسازی قدیمی است.
مهدی پیرهادی، رئیس کمیســیون ســلامت، محیط زیست 

و خدمات شــهری شــورا نیز با تأکید بر اینکه مدیرعامل سازمان 
مدیریت پســماند بارها درخواست داشته که در شورا در رابطه با 
طرح نوماند توضیح دهد، گفت: میزان تماس های ســامانه ۱۳۷ 
در حوزه پســماند به شدت کاهش یافته و اقدامات مثبتی صورت 
گرفته اما هنوز با نقطه مطلوب فاصله داریم. او با بیان اینکه هنوز 
رقم ایمن سازی باغ کتاب تخصیص نیافته است، یادآور شد: برخی 
نیروهای سازمان فرهنگی و هنری هنوز عیدی دریافت نکرده اند و 
درخواست ما این است که موضوع پیگیری شود. محمد آقامیری، 
عضو شورای شــهر تهران نیز درباره اقدامات شهرداری تهران در 
جمع آوری و ســاماندهی زباله  گردهای منطقه گفت: طبق گفته 
مسئولان امر، اقدامات و مراحل مجوز قضائی برای این افراد اخذ 
شــده و این اقدام  آغاز شــده که در مرحله اول حدود ۵۰ دستگاه 
از خودروهــای جمع آوری پســماند متعلق به مافیای پســماند 
توقیف شــده اســت؛ این اقدام مقدمه ای برای جمع آوری افراد 
زباله گردهاست. او افزود: بنده درخواست ساماندهی این افراد را 
داشــتم که به گفته همین مســئولان مرتبط حدود ۲۰۰ نفر از این 
افراد در بخش پاکبانان جذب شــده و برخی ها هم مقرر شــده تا 
در خطوط پردازش پسماند به کار گرفته شوند. این عضو شورا در 
ادامه با اعلام خبر افتتاح یاورشــهر ۹ با ظرفیت دوهزارو ۵۰۰ نفر 
گفت: درحال حاضر شهرداری تهران ظرفیت ساماندهی ۲۳هزار 
نفر معتاد متجاهر را دارد که بالغ بر ۱۵ هزار نفر جمع آوری شده و 
حدود شش هزار نفر دیگر آن دارای موانع قانونی هستند. شهردار 
منطقــه ۸ نیز با اعلام اینکه شــهروندان به خدمات نیاز دارند اما 
می خواهند در منزل آنها نباشد، گفت: در سال جاری ۷۲ سرویس 
بهداشتی در منطقه احداث شده که پنج سرویس متعلق به محله 
مجیدیه است. ۳۵ هزار مترمربع آسفالت در منطقه و چهار هزار 
متر مربع نیز در این محله توزیع شده است. وی با بیان اینکه برای 
سکوی شهروند باید اطلاع رسانی صورت بگیرد، گفت: شهرداری 
منطقه ۸ تعداد ۱۶۳ هزار برگه معرفی نوماند را توزیع کرده است. 
در همین راســتا ســه هزار کیلوگرم زباله خشک جمع آوری شده 
است؛ هرچند عدد قابل توجهی نیســت اما باید برای افزایش آن 
فرهنگ سازی صورت بگیرد. وی با بیان اینکه یک حمام قدیمی در 
منطقه برای ساخت بوستان تملک شده است، اظهار کرد: درباره 
جمع آوری پســماند ما بیشــترین دغدغه را با پیمانکار ناحیه سه 
داشــتیم تا قرارداد آن را فسخ کردیم. شاید منطقه ای هستیم که 
بالاترین حقوق را به کارگران جمع آوری پسماند پرداخت می کند. 
اما متأســفانه در جذب کارگران ایرانی با مشکل روبه رو هستیم. 
درجلسه روز گذشته شــورای شهر مهدی اقراریان، رئیس کمیته 
نظارت شــورا، درباره در دســترس نبودن سرویس های بهداشتی 
مناســب در سطح شهر به شــهردار تهران تذکر داد و گفت: یکی 
از مسائلی که درباره آن در صحن شورا رودربایستی رخ می دهد، 
موضوع ســرویس های بهداشتی است که بســیار محل گلایه و 
اعتراض شــهروندان بوده و از وظایف قانونی شهرداری است. بر 
این اساس طی جلسات گذشته از شهردار درخواست شده است 
که گزارشی از اقدامات انجامش ده در دوره مدیریتی جدید را ارائه 

داده و به این موضوع توجه لازم را مبذول داشته باشد.
 رئیس کمیته نظارت شــورا در ادامه در خصوص طرح شهر 
دوستدار کودک نیز بیان کرد: دراین باره نیز باید گزارشی از تعداد 
اتاق های مادر و کودک ایجاد شــده به ویژه در ایستگاه های جدید 
مترو ارائه شود تا مشخص شود چه تعداد از آنها در اختیار قرار 
گرفته است. باید روی مشکلات مردم تمرکز کنیم تا صدای آنها 

در صحن شورا باشیم.

عضو هیئت علمی دانشگاه مازندران
امیر هاشمی مقدم

مدیرعامل محک:
محک، سازمان آرزوهای بزرگ و همت های بلند است

مدیرعامل مؤسسه محک گفت تلاش می کنیم تا آرزوهای فرزندان مان از بودن یا نبودن 
به چگونه زندگی کردن در آینده تغییر کند.

مدیرعامل محک با بیان آنکه محک ســازمان آرزوهای بزرگ و همت های بلند اســت، 
گفــت: «ما در محک متعهــد بودیم که آرزوهای بــزرگ در زمان های وعده داده شــده به 
بهره برداری برسد. این یک سیکل نیاز، عشق و تعهد را ایجاد کرده و موتور محرک محک در 

تمام این ۳۳ سال بوده  است».
او بــا بیان آنکه محک به صورت سیســتمی اداره 
می شود و ممکن است به نظر برسد شبیه یک کارخانه 
عمــل می کند، گفــت: «محک، کارخانه ای اســت که 
محصول ارزشــمندی تولید می کنــد؛ محصول محک 
زندگی و حیات است که ارزشمندترین ودیعه خداوند 
بــه انسان هاســت. ما در اینجــا در حد خــود کمک 
می کنیــم تا ضروریــات درمان کودکان فراهم شــود. 
۱۶ هزار کودک مبتلا به سرطان بهبودیافته که به مسیر 
زندگی بازمی گردند؛ این داســتان موفقیت، ارزشــمند 

است».
احمدیــان با تأکید بر اینکه خانواده بزرگ محک در 
سال های فعالیت خود فقط با ماندن در بخش خیریه، 

ورودنکردن به بهره برداری از بودجه های دولتی، واردنشدن به عملیات تجاری و همواره با 
اتکا به مردم، مســیر خود را طی می کند، گفت: «امروز امیدوارانه آینده را نگاه می کنیم. در 
برنامه استراتژیک سه ساله خود، به تحول درمان بر اساس جدیدترین پروتکل ها و روش های 
درمانی که در بهترین بیمارســتان های دنیا اجرا می شــود، فکر می کنیم و در مســیر آن گام 

برمی داریم».
او افزود: «همکاری ســازنده و علمی با چندین بیمارســتان در کشــورهای توسعه یافته 
انجام شده است تا پزشکان ما با روش های درمانی 
جدید آشــنا شوند. زیرســاخت های محک در حال 
توسعه دیجیتال است. مرکز تحقیقات محک دوره 
جدیدی از فعالیت خود را بر  اساس داده های ناشی 
از درمان هــای جدیــد پیش می برد. بر اســاس این 
امیدواریم بتوانیم بیشــترین ظرفیت بهره برداری را 

در بیمارستان داشته باشیم».
احمدیــان در پایان گفت: «ایــن آرزوهای بزرگ 
می توانــد همچنان لبخندهــای امیدوارکننده ای بر 
لبان کودکان ما و خانواده های شان بگذارد. ما تلاش 
می کنیم تا آرزوهای فرزندان مان از بودن یا نبودن به 

چگونه زندگی کردن در آینده تغییر کند».


